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Osma konvencija SDP-a najznačajniji je skup i, kao takav, imat će značajne učinke na
predstojeće konvencije preostale petorke ali i na parlamentarnu opoziciju općenito.

Na samoj je Konvenciji bilo prigodnih pohvala, dobrih želja, ali i traženje dijaloga - pozivajući se
na predizborne dogovore - od strane sindikata. Od značaja je istaći podršku i zahtjev
Predsjednika Republike Hrvatske, iako nije osobno prisustvovao Konvenciji, u predstojećim
naporima za bolje - sutra - svih građana.

Predsjednik stranke i Premijer Ivica Račan je u svom kratkom govoru iznio, politički zrelo i
promišljeno, što se je, po njegovom mišljenju, događalo od 3. siječnja do danas. Oratorski dobro
komponiran govor ukazao je na niz postignuća ali i na, još uvijek, golemi zadatak kako povećati
zaposlenost. Slušaoci su različito primili govor gospodina Račana. U političkom dijelu, o čemu
mogu govoriti kao građanin, pokazao je veliku političku sposobnost, a time i uvjerljivost, ne
samo za članove, već i za goste, odnosno predstvnike političkih partija koje nisu u koaliciji sa
SDP-om. Toliko o dijelu koji je bio predviđen za goste. Što će se dalje zbivati vidjeti ćemo putem
sredstva javnog priopćavanja.

U dijelu koji se odnosi na stanje i promjene u privredi, govor gospodina Predsjednika
Račana, po mome mišljenju, više je bio inventarizacija o pokušajima nego o učinjenom.
Ipak, mora se priznati, da je korektno ukazao, po mom mišljenju nedovoljno precizno, o
stanju privrede i društva na početku mandata. Akcije, koje je gospodin Predsjednik
definirao kao napredak, recimo u poreznom sistemu, mišljenja sam da su blago rečeno
sporne. Čitaoci ovih stranica to mogu lako identificirati izlistavajući moja mišljenja
unazad nekoliko dana. Neke vitalne teme je, ipak, samo spomenuo i nije se o njima
preciznije izrazio. Ipak eksplicitna izjava o zaustavljanju daljnjeg rasta nezaposlenosti
valja protumačiti, po mojem mišljenju, kao dijagnozu stanja. Što više sam je Predsjednik
odredio rok od šest mjeseci do kada će se rast nezaposlenosti zaustaviti i pokrenuti rast
zaposlenosti.

Ono što mi se čini važnijim je komentar Deklaracije 8. konvencije.

Prvo. Deklaracija je ponuda najširoj javnosti, od pojedinca do političkih i inih građanskih
udruženja, da se uspostavi ravnopravna suradnja na demokratskim načelima, bez
pregovaračke nadmoći, kako bi se iznašla najbolja rješenja na postavljena pitanja.

Drugo. Lista pitanja koje eksplicite spominje sama Deklaracija predstavlja više
inventarizacija, pa ako hoćete: programsku orijentaciju SDP-a, koju svakako valja stalno
imati u vidu, i nije rečeno što su prioriteti u programskoj orijentaciji. Naime, iz Deklaracije
je moguće očitati da nije moguće da je redosljed nabrajanja istovremeno i red prioriteta.
Ovo je potrebno reći jer raspoloživi resursi su do te mjere oskudni da neće biti moguće
do novih parlamentarnih izbora rješiti niti nužne - životno važne - probleme. Ipak dobra
strana deklaracije je jasno određenje SDP-a prema nekim važnim društvenim pitanjima.
Stoga, izneseno valja shvatiti kao poziv vladajućoj šestorci na čelu sa SDP-om da se
prezentirana deklaracija operacionalizira.
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Treće. Manjak je deklaracije jer eksplicite ne ukazuje na materijalne i društvene resurse u
vrijeme donošenja Deklaracije pa se može steći utisak da je riječ zapravo o Političkoj
deklaraciji. To zasigurno ne bi bilo dobro kako za SDP tako i za Hrvatsku državu u cjelini.
Naime, nužno je i u buduće visoko rangirati politički - da li će biti veći ili manji izravno će
ovisiti o socijalnoj senzibilnosti - utjecaj koji danas imaju socijaldemorati.

Na kraju valja istaći prezentiranu knjigu dokumenata: Deset godina Socijaldemokratske
partije Hrvatske 1990. - 2000. koju je priredio Dušan Plećaš na sebi svojstven, hvale
vrijedan, način. Ovo je značajan rad kako bi se mogle još više "popuniti kućice" u
mozaiku zvanom: Događanja u Hrvatskoj državi od samostalnosti do danas.

Konačno, danas smo vidjeli da je SDP organizirana stranka koja zna što, kako i kada
hoće. Vidjelo se to i na licima nekih predstavnika političkih stranaka. SDP je vjerojatno
definirao standard nužnog nivoa profesionalnosti kako bi politička stranka polučila
pozitivan rezultat. Teško će male stranke parirati ovako moderno organiziranoj stranci.
Danas je tu poruku jasno uputio SDP bez obzira koliko to zapravo, vjerojatno, nije želio.
Kuloarske priče o problemima i strujama ili frakcijama, ako vam je draže, u SDP-u se, u
prvom djelu, nisu primjetile i vjerojatno će se "stvari srediti".

Autor ovih redaka će posebnom pažnjom pratiti Deklaraciju i od vremena do vremena će
je uspoređivati sa realnim kretanjima u državi. Činjenica da je Konvencija bila obilježena
crvenom bojom, nadam se, da je to samo novi marketinški pristup i ništa više.  
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